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Transportudvalget har i brev af 31. januar 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF). 

Spørgsmål nr. 212: 

Vil ministeren udførligt redegøre for, hvorfor ministeren ikke be-

tragter Vejdirektoratets nye tal for omfanget af CO2-udledningen 

fra anlægsprojekterne i ”Aftale om Infrastrukturplan” som konsoli-

derede og herunder oplyse, hvorfor tallene på trods af dette indgår 

i Transportministeriets og regeringens forberedende arbejde forud 

for forhandlingerne om Infrastrukturplan 2035, og oplyse præcis 

hvornår tallene udgår af selvsamme forberedende arbejde og med 

hvilken begrundelse dette sker, jf. artiklen ”Ingeniøren afslører: 

Sådan blev infrastrukturaftale til 160 mia. kr. vasket grøn” fra 

ing.dk den 27. januar 2022 (https://ing.dk/artikel/ingenioeren-af-

sloerer-saadan-blev-infrastrukturaftale-160-mia-kr-vasket-groen-

253758)? 

Svar: 

Det var den samlede faglige vurdering, at der ikke var tilstrækkelig 

sikkerhed for, at tallene var retvisende nok til at kunne lægges til 

grund for forhandlingerne. Tallene blev på denne baggrund ikke 

taget med i det endelige materiale forud for de tekniske gennem-

gange, som blev afholdt i Transportministeriet mellem den 20. 

april 2021 og den 22. april 2021. 

Jeg henviser til vedlagte bilag om beregninger af CO2-udledning 

for anlæg i forbindelse med Investeringsplan 2035. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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